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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E
Kommunfullmäktige

1. Besök från EU-kommissionen OBS! INSTÄLLT!!  

2. Upprop  17:00

3. Val av protokollsjusterare  
Ärendet i korthet
Justeringens tid och plats: Onsdag 18 mars kl 16.30 i kommunhuset. Föreslagna 
justerare: Otto Andreasson (S), Peter Hellberg (SD), ers Roland Andersson (C)

4. Meddelanden  
Anmälningar

 KS2019/303-1    Justerat protokoll för Sjuhärads samordningsförbunds 
sammanträde 2020-02-05

 SBN2019/177-10    §27 SBN Godkännande av Kunskaps- och 
planeringsunderlag för Nolåns dalgång, Bollebygd.

 SBN2019/177-4    Rapport komprimerad fil
 SBN2019/53-5    §19 SBN Svar på medborgarförslag om ändringar i de 

kommunala trafikföreskrifterna
 SBN2019/181-5    §17 SBN Svar på medborgarförslag om övergångsställe på 

Skräddaregårdsvägen
 SBN2019/182-5    §18 SBN Svar på medborgarförslag om att göra 

promenadvägar tryggare med belysning
 SBN2019/284-5    §20 SBN Svar på medborgarförslag om gångväg i Hultafors
 SBN2019/286-5    §21 SBN Svar på medborgarförslag om trottoar upp mot 

Tubbared
 KS2019/303-4    Granskningsredogörelse 2019 Gryaab AB
 KS2018/240-25    Ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige, Göran 

Eriksson (C)
 KS2019/263-2    Uppföljning av samverkansavtal 2019, lokalt folkhälsoarbete 

2019 mellan södra hälso- och sjukvårdsnämnden och Bollebygds kommun
5. Redovisning av besvarade samt obesvarade medborgarförslag 

2019
KS2019/274

 

6. Avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning
KS2019/283

 

7. Svar på motion (C) om att öka transparensen i kommunens 
rättsfall
KS2017/76

 

8. Svar på motion (SD) om en resultatutjämningsreserv  
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KS2019/229

9. Ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun
KS2019/299

 

10. Antagande av pensionsavtal OPF-KL 18 för förtroendevalda i 
Bollebygds kommun
KS2019/284

 

11. Inkommen motion: Motion (S) om talartid och replikskifte i 
kommunfullmäktige
KS2020/57

 

12. Befrielse från uppdrag och kompletteringsval av ersättare (SD) i 
Bollebo
KS2018/228

 

13. Befrielse från uppdrag och kompletteringsval av ersättare (L) i 
Bollebo
KS2018/228

 

14. Befrielse från uppdrag och kompletteringsval av ledamot (L) i 
samhällsbyggnadsnämnden
KS2018/224

 

15. Befrielse från uppdrag som ledamot (C)  i kommunfullmäktige
KS2018/240

 

16. Befrielse från uppdrag och kompletteringsval av ledamot (C) i 
kommunstyrelsen
KS2018/222

 

17. Befrielse från uppdrag och kompletteringsval av ledamot (C) i 
valberedningen
KS2020/46

 

18. Befrielse från uppdrag och kompletteringsval av ersättare (C) i 
valberedningen
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KS2020/65

19. Fråga (-) till utbildningsnämndens vice ordförande om kontakt 
med specialpedagogiska skolmyndigheten
KS2020/75

 

20. Fråga (-) till utbildningsnämndens vice ordförande om stöd till 
elever
KS2020/76

 

21. Fråga (-) till utbildningsnämndens vice ordförande om risk- och 
konsekvensanalys vid beslut om besparingar
KS2020/77

 

22. Fråga (-) till utbildningsnämndens vice ordförande om 
riskanalys grundsärskolan
KS2020/70

 

23. Fråga (-) till utbildningsnämndens vice ordförande om 
besparingar
KS2020/73

 

24. Fråga (-) till utbildningsnämndens vice ordförande om 
pedagogers  kunskapsinhämtning
KS2020/71

 

25. Fråga (-) till utbildningsnämndens vice ordförande om 
barnperspektivet
KS2020/72

 

26. Fråga (-) till utbildningsnämndens vice ordförande om utemiljö 
grundsärskola
KS2020/74

 

27. Fråga (MP) till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om 
bevarandeplan Nolåns dalgång
KS2020/78
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5.  Redovisning av besvarade samt 
obesvarade medborgarförslag 2019  
KS2019/274
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§31 KS2019/274

Redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2019 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2019.

Ärendet
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 30 ska kommunstyrelsen och nämnderna en gång 
per år redovisa dels de beslut som fattats med anledning av medborgarförslag, och dels de 
medborgarförslag som inte behandlats inom denna tid. Kommunstyrelseförvaltningen har 
upprättat en förteckning över obesvarade medborgarförslag, samt en förteckning över besvarade 
medborgarförslag under 2019, daterade den 27 december 2019.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2019.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §8 KSAU Redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning över besvarade 

medborgarförslag under 2019
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av personuppgifter.

Skickas till
Kommunfullmäktige
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2019-12-27

FÖRTECKNING ÖVER BESVARADE MEDBORGARFÖRSLAG UNDER 2019
KOMMUNSTYRELSEFÖRVALTNINGEN

1(13)

Diarienummer Rubrik och förslagsställare Anmält på kf Berednings- och beslutsinstans
KS2016/323 Medborgarförslag om 

gatuskyltning vid Övre
Skräddaregårdsvägen
 
Sara Kohlström

2016-11-10 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-03-11, § 57:

Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har vidtagit flera åtgärder för att ordna de problem som
framkommit i medborgarförslaget. Asfaltering är utförd. Montering av två belysningsstolpar är 
beställd och arbetet förväntas enligt entreprenör vara färdigställt innan sommaren 2019. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har också kontrollerat korsningen Skräddaregårdsvägen/Övre
Skräddaregårdsvägen och grenar har klippts ner runt vägnamnsskylten. Vägnamnsskyltning
bedöms efter denna åtgärd vara fullgod.

KS2017/31 Medborgarförslag om 
trottoar på Ekedalsvägen

Bo Isaksson

2017-02-09 
(Remitteras till   
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-03-11, § 58:

Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
Samhällsbyggnadsförvaltningen ser positivt på medborgarförslaget och anser att en GC-bana
längs Ekedalsvägen skulle förbättra säkerheten för gångtrafikanter, men anser att frågan måste
belysas ur ett helhetsperspektiv. Olika intressen och hänsyn måste vägas mot varandra när
prioritering ska göras mellan olika satsningar. Samhällsbyggnadsförvaltningen tar därför med 
sig förslaget inför framtida arbete med en trafikplan. Anläggning av gång/cykelbana (GC-
bana) längs Ekedalsvägen beräknas kosta mellan 300 000-500 000 kronor. Det saknas medel i 
befintlig drifts- och anläggningsbudget för denna åtgärd.

KS2017/107 Medborgarförslag om att 
bygga trottoar och begränsa
hastigheten längs med 
Ekedalsvägen

2017-04-27 
(Remitteras till  
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-03-11, § 59:

Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
Samhällsbyggnadsförvaltningen ser positivt på medborgarförslaget och anser att en GC-bana
längs Ekedalsvägen skulle förbättra säkerheten för gångtrafikanter, men anser att frågan måste
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FÖRTECKNING ÖVER BESVARADE MEDBORGARFÖRSLAG UNDER 2019
KOMMUNSTYRELSEFÖRVALTNINGEN

2(13)

Agnes Nyström belysas ur ett helhetsperspektiv. Olika intressen och hänsyn måste vägas mot varandra när
prioritering ska göras mellan olika satsningar. Samhällsbyggnadsförvaltningen tar därför med 
sig förslaget inför framtida arbete med en trafikplan.
Anläggning av gång/cykelbana (GC-bana) längs Ekedalsvägen beräknas kosta mellan 300 000-
500 000 kronor. Det saknas medel i befintlig drifts- och anläggningsbudget för denna åtgärd.
I medborgarförslaget framförs också önskemål om en begränsning av hastigheten längs med
vägen. Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar idag med en bashastighetsutredning för 
Bollebygds tätort som förväntas kunna ligga till grund för att ändra trafikföreskrifterna 
avseende hastighetsbegränsningar i hela tätorten. Eventuell ändring av hastigheten sker först 
när denna utredning är klar. 

KS2018/10 Medborgarförslag om 
trottoar och belysning till 
kyrkan

Maritha Gilbert

2018-02-15
(Remitteras till  
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-03-11, § 61:

Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
Samhällsbyggnadsförvaltningen delar förslagsställarens uppfattning om att det inte är lämpligt 
att gå utmed Hindåsvägen. Trafikverket är väghållare för Hindåsvägen och en utbyggnad av 
GC-bana längs vägen måste ske i samråd med myndigheten. I samband med detaljplanearbetet 
för Prästgårdsgärdet som förutom nya bostäder också innehåller en ny 7-9 skola samt förskola 
och allaktivitetshall måste trygga och säkra skolvägar finnas. En gång- och cykelväg planeras 
därför från Bollebygdskolan upp till föreslagen skola norr om Kullavägen med passage vid 
Rävlandavägen. Denna GC-väg kommer även kunna användas för de som rör sig till fots till 
kyrkan. Genomförande av denna åtgärd förutsätter att detaljplanen för Prästgårdsgärdet 
vinner laga kraft. Som ett redan i dagsläget befintligt alternativ kan fotgängare även ta sig via 
en stig bakom bensinstationen upp till kyrkans område. Denna stig är dessvärre obelyst. 
Marken står inte i kommunal ägo. I och med att det finns pågående planer om att placera en 
GC-väg inom detaljplanen för Prästgårdsgärdet bedömer samhällsbyggnadsförvaltningen att 
medborgarförslaget är besvarat och att problemet kommer att få en långsiktig lösning. 
Åtgärder hanteras inom budgetramen för detaljplan för Prästgårdsgärdet.
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FÖRTECKNING ÖVER BESVARADE MEDBORGARFÖRSLAG UNDER 2019
KOMMUNSTYRELSEFÖRVALTNINGEN

3(13)

KS2018/131 Medborgarförslag om 
tydligare markering av 
handikapparkering

Gudrun Karlsson

2018-09-20 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-03-11, § 59

Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
Samhällsbyggnadsförvaltningen förstår problematiken med att handikapparkeringsplatser 
upptas av andra än de fordon de är avsedda för, och att det är viktigt att dessa platser är tydligt
uppmärkta och vinterväghålls på ett tillfredställande sätt. Kommunen ansvarar inte för de 
parkeringsplatser som visas på foton i medborgarförslaget. Utmed Göteborgsvägen är 
Trafikverket väghållare, de övriga handikapparkeringarna tillhör privata aktörer (Hemköp och 
Strands). Kommunen kan därför inte påverka vare sig skyltning, vinterväghållning eller 
parkeringskontroll på dessa platser.

KS2017/37 Medborgarförslag om 
ställplats för husbilar

Roland Parneving

2017-03-16 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-06-17, § 152

Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.
Förslaget går ut på att Bollebygds kommun ska anlägga en uppställningsplats för husbilar, i 
syfte att öka dagsturismen i Bollebygd. Denna uppställningsplats föreslås att lokaliseras till 
kommunal mark exempelvis på Vägverkstomten eller i anslutning till Bollekollen. Kommunen 
föreslås anlägga och, får det antas, sköta drift av anläggningen, i samarbete med närings- och 
föreningsliv. Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att förslaget ska avslås med hänvisning 
till att frågan inte bedöms kunna hanteras av förvaltningen inom givna budgetramar. 
Samhällsbyggnadsnämnden beslöt i mars 2019 att återremittera medborgarförslaget till 
samhällsbyggnadsförvaltningen för vidare kontakter med golfklubben och idrottsföreningen 
(BIF) för att undersöka deras möjligheter att ombesörja ställplats. Förvaltningen har därefter 
varit i kontakt med Hulta Golfklubb och Bollebygds IF. Hulta golfklubb har meddelat att de 
inte är intresserade och att de behöver samtliga ställplatser till sina golfgäster. Bollebygds IF 
har meddelat att de redan idag har brist på parkeringsplatser vid Björnskogsvallen och även 
idrottsplatsen vid Hägnen, men att de kan undersöka saken vidare. Därefter har ingen 
ytterligare återkoppling skett från föreningen. 
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4(13)

KS2018/145 Medborgarförslag om 
utomhusgym i
Olsfors

Amanda Ekström

2018-09-20 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-06-17, § 153

Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget men uppmuntrar förslagsställaren att 
driva frågan vidare i samarbete med föreningslivet på orten.

Enligt Utvecklingsplan för Olsfors-Hultafors (antagen av kommunfullmäktige i september 
2008) finns ambitionen att utveckla bland annat rekreation och idrott på orten. I planen pekas 
flera områden ut för utveckling av rekreationsområden, bland annat området vid 
Omegastugan. I utvecklingsplanen påpekas också särskilt värdet av ytor för spontanidrott och 
lek i de båda tätorterna, i syfte att främja ökad fysisk aktivitet.

Att bygga ett utomhusgym innebär kostnader både i anläggningsskedet och för fortsatt drift 
och skötsel. Samhällsbyggnadsnämnden har inga medel avsatta för vare sig anläggning eller 
drift av ett utomhusgym. I det fall det lokala föreningslivet skulle driva frågan finns däremot 
möjligheter att ansöka om föreningsstöd hos kommunen, och att söka bidrag och sponsring 
från näringsliv och andra föreningar.

Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att medborgarförslaget ligger i linje med politiskt
fastställda ambitioner kring utvecklingen av Olsfors och håller med förslagsställarens om att 
det skulle vara ett trevligt tillskott på orten. Det finns emellertid inga medel avsatta i nämndens
budget för den här typen av projekt. Förvaltningen ser däremot möjligheter för det lokala
föreningslivet att driva frågan vidare, och då kunna ansöka om både anläggningsbidrag och
driftbidrag hos kommunen, liksom andra typer av stöd, bidrag och sponsring för projektet.

KS2018/153 Medborgarförslag om att 2018-09-20 Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-08-19, § 177
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FÖRTECKNING ÖVER BESVARADE MEDBORGARFÖRSLAG UNDER 2019
KOMMUNSTYRELSEFÖRVALTNINGEN

5(13)

Bollebygds kommun 
upprättar en inhägnad 
hundrastgård

Jennie Åsedal

(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.
Jämförelser med andra kommuner visar att en anläggningskostnad för en inhägnad
hundrastgård kan uppskattas till cirka 200 tkr, och årlig drift till cirka 30 tkr. Det finns inte 
några medel avsatta i budget för vare sig anläggning eller drift, det saknas även
personella resurser inom Park- och avfallsenheten. I det fall det lokala föreningslivet skulle 
driva frågan finns däremot möjligheter att ansöka om föreningsstöd från kommunen, och att 
söka bidrag och sponsring från näringsliv och andra föreningar. Samhällsbyggnads-
förvaltningen gör bedömningen att det i det ekonomiska läget som råder i kommunen inte 
finns medel att tillsätta för att bekosta byggande och drift av en hundrastgård. Förvaltningen 
ser däremot möjligheter för det lokala föreningslivet att driva frågan vidare, och då kunna 
ansöka om både anläggningsbidrag och driftbidrag hos kommunen, liksom andra typer av 
stöd, bidrag och sponsring för projektet. 

KS2019/92 Medborgarförslag om 
hundrastgård

Irene Wiman

2019-04-25 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-08-19, § 178

Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.
Jämförelser med andra kommuner visar att en anläggningskostnad för en inhägnad
hundrastgård kan uppskattas till cirka 200 tkr, och årlig drift till cirka 30 tkr. Det finns inte 
några medel avsatta i budget för vare sig anläggning eller drift, det saknas även
personella resurser inom Park- och avfallsenheten. I det fall det lokala föreningslivet skulle 
driva frågan finns däremot möjligheter att ansöka om föreningsstöd från kommunen, och att 
söka bidrag och sponsring från näringsliv och andra föreningar. Samhällsbyggnads-
förvaltningen gör bedömningen att det i det ekonomiska läget som råder i kommunen inte 
finns medel att tillsätta för att bekosta byggande och drift av en hundrastgård.
Förvaltningen ser däremot möjligheter för det lokala föreningslivet att driva frågan vidare, och 
då kunna ansöka om både anläggningsbidrag och driftbidrag hos kommunen, liksom andra 
typer av stöd, bidrag och sponsring för projektet. 
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KOMMUNSTYRELSEFÖRVALTNINGEN

6(13)

KS2017/51 Medborgarförslag avseende 
hastighet genom Hultafors 
samhälle LV 1757

Joakim Ohlander

2017-03-16 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-08-19, § 179

Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget och ger samtidigt förvaltningen i 
uppdrag att förbereda för nämnden att kunna fatta beslut om utökning av tättbebyggt område 
öster och väster om Hultafors samhälle.

Medborgarförslaget har lämnats in efter att det från Trafikverkets sida uppmärksammats att 
man felaktigt skyltat med hastighetsbegränsning 50 km/tim för en sträcka strax öster om 
Hultafors station på väg mot Sandared. Bollebygds kommun har i lokal trafikföreskrift 2011 
fastställt att gränsen för tättbebyggt område går strax öster om uppfarten till Fjälla (Hultafors 
hälsocenter), medan Trafikverket felaktigt uppfattat gränsen gått ytterligare en sträcka längre 
österut, efter den vägport där järnvägen passerar över väg 1757. Under 2017 har Trafikverket 
därför skyltat om från 50 km/tim till 70 km/tim på den aktuella sträckan.
Förslagsställaren är orolig för att vägsträckan är trafikfarlig. Det ligger ett antal bostadshus 
längs med den sträcka som numera skyltas med 70 km/tim, sikten är dålig och det upplevs 
otryggt att ta sig ut på väg 1757 från enskilda utfarter.

Samhällsbyggnadsförvaltningen delar förslagsställarens bedömning av trafiksituationen och 
anser att det är lämpligt att se över möjligheterna att sänka hastigheten öster om Hultafors 
station fram till adressen Hultaforsvägen 1. Förvaltningen bedömer att det utpekade området 
utmed väg 1757 uppfyller kriterierna för att kunna förklaras som tättbebyggt område. I 
samband med en översyn av gränsen för tättbebyggt område i öster bör gränsen i väster, 
mellan Hultafors och Olsfors, också ses över och om möjligt justeras. I dagsläget upphör 
tättbebyggt område mellan de två orterna och hastighetsbegränsningen är därmed 70 km/tim 
förbi industriområde, bostäder och förpackningsinsamlingsstation utmed en sträcka om cirka 
1000 meter utmed vilken bland annat många barn rör sig på väg till skola etc.
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FÖRTECKNING ÖVER BESVARADE MEDBORGARFÖRSLAG UNDER 2019
KOMMUNSTYRELSEFÖRVALTNINGEN

7(13)

KS2019/67 Medborgarförslag om fler 
pendelparkeringsplatser i 
centrum
 
Johan Borg

2019-04-25 
(Remitteras till 
KS för 
handläggning 
och beslut)

Kommunstyrelsens beslut 2019-09-02, § 96

Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat.
Bollebygds kommun är medveten om svårigheten att hitta parkering på befintliga 
pendelparkeringar i centrala Bollebygd under vardagar. Diskussion pågår kring att bygga ett 
parkeringshus öster om stationen då det inte finns markytor kvar intill stationen för att bygga 
fler parkeringsplatser. Byggnation av ett parkeringshus är framförallt en ekonomisk fråga som 
kommunens förtroendevalda ansvarar för i kommande budgetarbete.
De parkeringsplatser som finns mellan stationshuset och parken är till för mopeder och 
motorcyklar. Det är viktigt att dessa parkeringsplatser finns kvar för dessa målgrupper som 
också nyttjar kollektivtrafiken. Det finns ytterligare några få parkeringar som är mellan parken 
och stationsbyggnaden. Dessa parkeringsplatser är skyltade med två timmars parkeringar. De 
parkeringsplatserna är till för besökare till stationshuset och till handeln som ligger i närheten 
av stationsområdet. Kommunen undersöker om det går att ändra dessa två timmars-
parkeringar till samma intervall som finns på pendelparkeringarna.

KS2019/48 Medborgarförslag om en 
busslinje mellan Bollebygd 
och Hindås

Annika Nilsson

2019-03-14 
(Remitteras till 
KS för 
handläggning 
och beslut)

Kommunstyrelsens beslut 2019-09-02, § 97

Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat. 
Bollebygds kommun samarbetar kontinuerligt både med närliggande kommuner och 
Västtrafik om trafiken mellan och inom kommunerna i Västra Götalandsregionen. Utmed väg 
1756 mellan Bollebygd och Hindås finns så kallad anropsstyrd trafik, därav alla hållplatsskyltar 
som är uppsatta utmed väg 1756. Linjen heter 401 och tidtabell finns på Västtrafiks webbsida. 
Linjen går mellan Bollebygds station över Jordås och till Hindås station morgon och kväll.
 
Förutom linje 401 finns Närtrafiken som också är en anropsstyrd linje som går vid fem 
tillfällen måndag till fredag och vid fyra tillfällen lördag, söndag och helgdag. Närtrafiken finns 
på landsbygden där det inte finns någon linjelagd trafik med minst 10 turer som avgår från 
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hållplats måndag till fredag året runt mellan klockan 08:00-18:00. Närtrafik innebär att man 
kan resa från landsbygd till tätort men också från tätort till landsbygd. Närtrafik är öppen för 
alla oavsett ålder eller om man är bosatt i kommunen eller inte. Närtrafiken hämtar resenären 
där resenären bor och kör resenären till den Närtrafikhållplats inom kommunen som 
resenären önskar. När det gäller anropsstyrd trafik ringer resenären och beställer sin resa 
senast en timma innan det tidsintervall som resenären önskar åka. En förutsättning för utökad 
trafik är att den trafik som redan finns nyttjas. 

KS2019/137 Medborgarförslag om 
skateboardpark
 
Loke Åkerström

2019-06-13 
(Remitteras till 
UN för 
handläggning 
och beslut)

Utbildningsnämndens beslut 2019-09-23, § 56

Utbildningsnämnden avslår medborgarförslaget men uppmuntrar förslagsställaren att driva 
frågan vidare i samarbete med föreningslivet i kommunen.
 
Förslaget att anlägga en skatepark har inkommit vid flera tidigare tillfällen under åren. Man har
gjort några tidigare försök att hålla en skatepark bredvid ungdomsgården. Den är dock byggd i 
trä och har med tiden slitits ut. Den skulle kunna renoveras, men ungdomsgården ligger under
socialnämndens ansvar och den frågan kan därmed inte beslutas av utbildningsnämnden.
Bollebygds kommun har satsat på en multiarena vid Bollebygdskolan, dock ingår inte en 
skatepark. Vid ungdomsgården, Krafthuset är det för lite plats för en skatepark, annars hade 
det varit ett alternativ då där finns personal del av veckan. Hinder för detta är att delar av ytan 
runt ungdomsgården är privatägd.
 
Vid en byggnation av en skatepark ska man vara medveten om att det blir en samlingsplats.
Tillsynen och närvaron av vuxna behöver beaktas. Det behövs en rörelse av vuxna för att 
skapa trygghet. I dagsläget ser Bollebygds kommun ingen naturlig plats för en skatepark.
En skatepark kräver också stora investeringar i byggstadiet men även att någon tar på sig 
ansvaret att sköta och underhålla parken med dess funktioner. Utbildningsnämnden har inte 
någon befogenhet eller möjlighet att besluta om placering eller budget för byggnation 
och/eller underhåll. I det fall det lokala föreningslivet skulle driva frågan finns däremot 
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möjligheter att ansöka om föreningsstöd från kommunen, liksom att söka bidrag och 
sponsring från näringsliv och andra föreningar. Att anlägga en skatepark är en utgift i 
mångmiljonklassen. En skateanläggning har byggts i Partille och där gick kostnaden på ca 7 
miljoner. Kostnaderna kan hållas lägre genom inköp av flyttbara moduler men beräknas ändå 
vara i en storleksklass som givet kommunens ekonomiska situation inte är försvarbar.

KS2018/174 Medborgarförslag om en
skateboardpark på Höga i 
Bollebygd

Milton Lust

2018-10-25
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-09-16, § 209

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anse medborgarförslaget besvarat. Förslagsställaren
uppmanas att driva frågan vidare i samarbete med föreningslivet i kommunen. 
Att bygga en skatepark innebär kostnader både i anläggningsskedet och för fortsatt drift och
skötsel. Samhällsbyggnadsnämnden har inga medel avsatta för vare sig anläggning eller drift av 
en sådan anläggning. I det fall det lokala föreningslivet skulle driva frågan finns däremot 
möjligheter att ansöka om föreningsstöd från kommunen, liksom att söka bidrag och 
sponsring från näringsliv och andra föreningar. Att anlägga en skatepark är en utgift i 
mångmiljonklassen. Kostnaderna kan hållas lägre genom inköp av flyttbara moduler.

Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att medborgarförslaget skulle innebära att ungdomar
ges förutsättningar för en aktiv fritid, och håller med förslagsställaren om att det är en god idé
som skulle ge mervärden för kommunen. Samhällsbyggnadsförvaltningen anser dock att
anläggande och drift av en skatepark inte är en kommunalt prioriterad angelägenhet. Det är 
svårt att hitta en god lokalisering som ligger centralt och som borgar för en god social kontroll, 
utan att samtidigt skapa störningar för närboende.
Det är också en mycket stor ekonomisk investering. Förvaltningen ser däremot möjligheter för 
det lokala föreningslivet att driva frågan vidare, och då kunna ansöka om anläggningsbidrag 
och driftsbidrag hos kommunen, liksom andra typer av stöd, bidrag och sponsring för 
projektet. Förvaltningen uppmanar förslagsställaren att driva projektet vidare i samarbete med 
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föreningslivet.

KS2018/190 Medborgarförslag om 
skatepark i Bollebygd

Elsa Hansson

2018-10-25
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-09-16, § 210

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anse medborgarförslaget besvarat. Förslagsställaren
uppmanas att driva frågan vidare i samarbete med föreningslivet i kommunen.
Att bygga en skatepark innebär kostnader både i anläggningsskedet och för fortsatt drift och
skötsel. Samhällsbyggnadsnämnden har inga medel avsatta för vare sig anläggning eller drift av 
en sådan anläggning.

I det fall det lokala föreningslivet skulle driva frågan finns däremot möjligheter att ansöka om 
föreningsstöd från kommunen, liksom att söka bidrag och sponsring från näringsliv och andra 
föreningar. Att anlägga en skatepark är en utgift i mångmiljonklassen. Kostnaderna kan hållas 
lägre genom inköp av flyttbara moduler.

Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att medborgarförslaget skulle innebära att ungdomar
ges förutsättningar för en aktiv fritid, och håller med förslagsställaren om att det är en god idé
som skulle ge mervärden för kommunen. Samhällsbyggnadsförvaltningen anser dock att
anläggande och drift av en skatepark inte är en kommunalt prioriterad angelägenhet. Det är 
svårt att hitta en god lokalisering som ligger centralt och som borgar för en god social kontroll, 
utan att samtidigt skapa störningar för närboende.

Det är också en mycket stor ekonomisk investering. Förvaltningen ser däremot möjligheter för 
det lokala föreningslivet att driva frågan vidare, och då kunna ansöka om anläggningsbidrag 
och driftsbidrag hos kommunen, liksom andra typer av stöd, bidrag och sponsring för 
projektet. Förvaltningen uppmanar förslagsställaren att driva projektet vidare i samarbete med 
föreningslivet.
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KS2018/178 Medborgarförslag om 
badhus i Rinna 
friluftsområde

Bo Nordqvist

2018-10-25 
(Remitteras till 
KS för 
handläggning 
och beslut)

Kommunstyrelsens beslut 2019-10-28, § 134

Medborgarförslaget avslås. Investeringskostnaden för ett badhusprojekt beräknas ligga mellan 
100-350 mnkr, beroende på storlek och upplåtelseform. Även en årlig driftkostnad tillkommer 
efter att badhuset är byggt. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att en sådan kostnad i 
nuläget inte är genomförbar eller realistisk, med tanke på kommunens aktuella ekonomiska 
situation.

KS2018/170 Medborgarförslag om att 
anlägga en konstgjord 
badsjö i Rinna

Andreas Lind

2018-09-20 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-10-14, § 230

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anse medborgarförslaget besvarat och noterar
synpunkten inför arbetet med utformning av friluftsområde i Rinna.  
Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar i dagsläget inte aktivt med planeringen för 
Rinnaområdet. Förvaltningen bedömer att synpunkter från detta liksom tidigare inlämnade 
medborgarförslag om Rinna kan tas med i det fortsatta arbetet med att utforma området, men 
att samhällsbyggnadsnämnden idag inte kan ta ställning varken för eller emot förslaget då det 
måste ställas i relation till övriga förslag och idéer kring områdets utformning. Vidare måste 
förslaget analyseras ur geoteknisk synpunkt, påverkan för miljö och djurliv måste utredas och 
tillstånd från Länsstyrelsen behöver sökas. Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att en 
sådan utredning bör göras först i detaljplaneskedet, efter att ramarna för utformning och
budget är beslutat. Ett eventuellt genomförande av förslaget att anlägga en badsjö i Rinna- 
området bedöms därför i dagsläget ligga förhållandevis långt fram i tiden, med hänsyn till 
rådande ekonomiska förutsättningar och politiska prioriteringar.

KS2017/205 Medborgarförslag om Rinna-
områdets utformning 

Sten Persson

2017-08-31 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-11-14, § 248

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anse medborgarförslaget besvarat och noterar
synpunkten inför arbetet med utformning av friluftsområde i Rinna. Samhällsbyggnads-
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och beslut) förvaltningen arbetar i dagsläget inte aktivt med planeringen för Rinnaområdet.
Förvaltningen bedömer att synpunkter från detta liksom tidigare inlämnade medborgarförslag 
om Rinna kan tas med i det fortsatta arbetet med att utforma området. De föreslagna 
anläggningarna (motionsslinga, lekpark, styrketräningsstationer, broar) bedömer förvaltningen 
ligga i linje med de idéer om utformning som tagits upp i förstudien som gjordes 2017. I 
förstudien pekas även befintliga områden med biotopskydd ut. Kommunerna har möjlighet att 
enligt miljöbalken besluta om biotopskydd för olika typer av naturområden. Ett sådant beslut 
förutsätter att området uppfyller vissa kriterier för att kunna utpekas som biotop, och 
föranleder därför en grundlig analys och bedömning. Frågan om eventuellt utökat biotopskydd 
inom Rinnaområdet bedöms därför hanteras bäst i det fortsatta detaljplanearbetet.

Samhällsbyggnadsförvaltningen ser sammanfattningsvis positivt på det inlämnade förslaget 
men bedömer att samhällsbyggnadsnämnden idag inte kan ta ställning varken för eller emot 
förslaget då det måste ställas i relation till övriga förslag och idéer kring områdets utformning, 
samt budget för projektet. 

KS2019/220 Medborgarförslag om 
skatepark i Bollebygd
 
Peter Kohlström

2019-10-17 
(Remitteras till 
SBN för 
handläggning 
och beslut)

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2019-12-09, § 279:

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anse medborgarförslaget besvarat. Förslagsställaren
uppmanas att driva frågan vidare i samarbete med föreningslivet i kommunen. Förslaget att 
anlägga en skatepark har inkommit vid flera tidigare tillfällen under åren och har senast 
besvarats under hösten 2019. Man har gjort några tidigare försök att hålla en
skateboardpark bredvid ungdomsgården. Den är dock byggd i trä och har med tiden slitits ut.
Den skulle kunna renoveras, men ungdomsgården ligger under socialnämndens ansvar och 
den frågan kan därmed inte beslutas av samhällsbyggnadsnämnden.
Bollebygds kommun har vidare satsat på en multiarena vid Bollebygdskolorna. Där ingår dock
inte en skateboardpark. Vid ungdomsgården (Krafthuset) är det för lite utrymme för en
skateboardpark, annars hade det varit ett alternativ då där finns personal del av veckan. Hinder
för detta är att delar av ytan runt ungdomsgården är privatägt. Vid en byggnation av en 
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skateboardpark ska man vara medveten om att det blir en samlingsplats. Tillsynen och 
närvaron av vuxna behöver beaktas. Det behövs en rörelse av vuxna för att skapa
trygghet.

Samhällsbyggnadsförvaltningen anser vidare att anläggande och drift av en skatepark inte är en 
kommunalt prioriterad angelägenhet. Det är svårt att hitta en god lokalisering som ligger 
centralt och som borgar för en god social kontroll, utan att samtidigt skapa störningar för 
närboende. Det är också en mycket stor ekonomisk investering. Förvaltningen ser däremot 
möjligheter för det lokala föreningslivet att driva frågan vidare, och då kunna ansöka om 
anläggningsbidrag och driftsbidrag hos kommunen, liksom andra typer av stöd, bidrag och 
sponsring för projektet. 
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Diarienummer Rubrik och förslagsställare Anmält på kf Berednings- och beslutsinstans Anmärkning/övrig info
KS2018/81 Medborgarförslag om att behålla insatser genom 

SoL vid överklagan

Mathias Carlzon

2018-04-26 Socialnämnden Förslagsställaren dragit tillbaka 
förslaget, tas upp i kf februari 
2020.

KS2018/251 Medborgarförslag om att Bollebygds kommun 
bör stärka sitt engagemang i klimatomställningen

Peter Rydberg, Karin Tuden, Henrik Garbergs, 
Johan Eklöf, Rose-Marie Grune

2018-12-13 Kommunstyrelsen Ska tillbaka till kf för beslut

KS2018/243 Medborgarförslag om en ny lekplats i 
Erikstorp/Bergadalen

Josefine Ström

2018-12-13 Samhällsbyggnadsnämnden

KS2019/2 Medborgarförslag om ändringar i lokala 
trafikföreskrifter

Christian Nielsen

2019-02-14 Samhällsbyggnadsnämnden

KS2019/138 Medborgarförslag om ett övergångsställe på 
Skräddaregårdsvägen

Noa Sandberg

2019-06-13 Samhällsbyggnadsnämnden

KS2019/143 Medborgarförslag om att göra promenadvägar 
tryggare med belysning  

Johan Bergman

2019-06-13 Samhällsbyggnadsnämnden
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KS2019/218 Medborgarförslag om gångväg i Hultafors

Rasmus Arvidsson

2019-10-17 Samhällsbyggnadsnämnden

KS2019/231 Medborgarförslag om trottoar upp mot 
Tubbared

Anton Nilsson

2019-10-17 Samhällsbyggnadsnämnden

KS2019/249 Medborgarförslag om en lekpark i Tubbared

Emma Ljung

2019-11-14 Samhällsbyggnadsnämnden

KS2019/281 Medborgarförslag om ny skola i Bollebygd

Bo Nordquist

2019-12-12 Kommunstyrelsen
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6.  Avgifter för stöd och service till äldre och 
personer med funktionsnedsättning  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Socialnämnden
Sammanträdesdatum
2019-11-19

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§95 SN2019/106

Avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionshinder 2020 

Beslut
Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta avgifter för stöd och service till äldre och 
personer med funktionsnedsättning. Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta avgifter 
för mat. Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att notera till protokollet att den årligen 
justeringen av avgiften för matkostnad för ungdomar 19 år eller äldre som har aktivitetsersättning 
genomförs utifrån konsumentverkets referensvärde. Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige 
att åt socialnämnden uppdra att årligen räkna upp avgifterna för hemtjänst (omsorg och städ), 
dagverksamhet, larm, hemsjukvård, korttidvistelse och utprovning av hjälpmedel utefter SKL:s 
omsorgsprisindex (OPI) och utifrån prisbasbeloppet justera nivåer för maxtaxa och 
minimibelopp.

Ärendet
Enligt beslut i kommunfullmäktige i april 2018 har bildnings- och omsorgsförvaltningen fått i 
uppdrag att årligen justera avgifterna utefter SKL:s omsorgsprisindex. Socialnämnden föreslår att 
kommunfullmäktige nu ger samma uppdrag till socialnämnden. Enligt beslut i 
kommunfullmäktige i februari 2019 ska socialnämnden årligen justera avgifter för mat för 
ungdomar 19 år eller äldre som har aktivitetsersättning årligen justeras utifrån konsumentverkets 
referensvärde. Det är genomfört i förslaget till tillämpningsanvisningar för avgifter för stöd och 
service till äldre och personer med funktionsnedsättning. Avgifter för mat inom omsorgen 
justeras utifrån ändrade råvarupriser och ökade personalomkostnader. Avgiften för omsorg och 
service på särskilt boende justeras utifrån uppräkningen av maxtaxa för särskilt boende.
 
Socialförvaltningens förslag till beslut 
Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta avgifter för stöd och service till äldre och 
personer med funktionsnedsättning. Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta avgifter 
för mat. Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att notera till protokollet att den årligen 
justeringen av avgiften för matkostnad för ungdomar 19 år eller äldre som har aktivitetsersättning 
genomförs utifrån konsumentverkets referensvärde. Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige 
att åt socialnämnden uppdra att årligen räkna upp avgifterna för hemtjänst (omsorg och städ), 
dagverksamhet, larm, hemsjukvård, korttidvistelse och utprovning av hjälpmedel utefter SKL:s 
omsorgsprisindex (OPI) och utifrån prisbasbeloppet justera nivåer för maxtaxa och 
minimibelopp.
Beslutsgång 
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Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
 

Beslutsunderlag
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning
 Tillämpningsanvisning för avgifter för stöd och service till äldre och personer med 

funktionsnedsättning

Skickas till
Kommunstyrelsen
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1. Inledning 
För stöd- och serviceinsatser tar Bollebygds kommun ut en avgift. 

1.1. Avgifter enligt socialtjänstlagen
Stöd- och hjälpinsatser av behandlingskaraktär medför inte kostnadsansvar för den enskilde. 
Kommunen får dock ta ut avgift för vissa tjänster t.ex. hemtjänst, dagverksamhet, bostad i 
särskilt boende eller för annan liknande social tjänst. Avgifterna får inte överstiga 
kommunens självkostnader. I fråga om avgifter för hemtjänst, dagverksamhet och bostad i 
särskilt boende finns ytterligare bestämmelser i socialtjänstlagen. Avgifterna baseras på 
prisbasbeloppet1. 

1.2. Avgifter enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
Utgångspunkten är att stöd och service som ges enligt LSS ska vara avgiftsfri. Kommunen 
får dock ta ut skäliga avgifter för bostad, fritidsverksamhet och kulturella aktiviteter (19 § lag 
(1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade, LSS). Sådan avgift får tas ut av 
dem som har hel ålderspension, hel sjukersättning eller hel aktivitetsersättning enligt 
socialförsäkringsbalken eller annan inkomst av motsvarande storlek, enligt de grunder 
kommunen bestämmer. Avgifterna får dock inte överstiga kommunens självkostnader. 
Kommunen ska se till att den enskilde får behålla tillräckliga medel för sina personliga 
behov. 

Den som har bostad enligt LSS får själv ansvara för sina matkostnader. Kommunen kan ta ut 
avgift för måltid som serveras i anslutning till en insats.

Om någon som är under 18 år får omvårdnad i ett annat hem än det egna med stöd av LSS, 
är föräldrarna skyldiga att i skälig utsträckning bidra till kommunens kostnader för 
omvårdnaden (20 § LSS). Kommunen får i sådana fall uppbära underhållsbidrag som avser 
barnet. För barn som är placerade utanför det egna hemmet längre tid än en månad ska 
beslut om föräldrars ersättningsskyldighet fattas enligt socialnämndens Riktlinjer för 
handläggning av föräldrars ersättning till kommunen för placerade barn (SN2019/112). För 
kortare placeringar till exempel på korttidshem eller stödfamilj tas det ut en avgift för mat. 

1.3. Annat bistånd
Annat bistånd i olika former beviljas i vissa fall. De insatser som beviljas enligt LSS är 
avgiftsfria och likaså är dessa om de beviljas enligt SoL till exempel ”annat bistånd i form av 
personlig assistans”. I övrigt avgiftsbeläggs annat bistånd. Det är emellertid handläggaren 
som, genom ett avgiftsbeslut, beslutar om avgift ska tas ut. I vissa fall kan ett beslut om 
annat bistånd bli avgiftsfritt till exempel med motiveringen att det är en kortvarig och 
vårdande insats.

2. Så beräknas avgiften
Vilken avgift den enskilde ska betala avgörs bland annat av hens inkomst, bostadskostnad 
och vilka insatser som beviljats. 

Så här räknar vi ut avgift:
+ Nettoinkomst per månad
+    Bostadstillägg/bidrag
- Boendekostnad per månad
- Minimibelopp per månad

1 Prisbasbeloppet fastställs av regeringen och justeras varje år. De belopp som anges i dokumentet är beräknande utifrån 
det aktuella prisbasbeloppet 2020 (47 300 kronor). 
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= Avgiftsutrymme i kronor/månad

2.1. Inkomst
Som inkomst räknas alla skattepliktiga inkomster såsom lön, aktivitets- och sjukersättning 
samt inkomst av näringsverksamhet och inkomst av kapital. Även vissa skattefria 
ersättningar och bidrag räknas som inkomst bland annat bostadstillägg och bostadsbidrag. 
Förmögenhet räknas inte som inkomst. 

Om den enskilde är gift beräknas inkomsten som hälften av den sammanlagda inkomsten 
om sökande bor tillsammans med sin make/maka. Bor den enskilde och hens make/maka 
på olika ställen beräknas inkomsten som om sökande vore ensamstående. Om den enskilde 
är ogift men sambo beräknas inkomsten som om hen vore ensamstående. 

Den enskilde ska redovisa aktuella inkomstuppgifter på fastställd blankett. Om den enskilde 
inte gör detta tar kommunen ut avgift enligt fastställd taxa. Den enskilde är skyldig att själv 
informera om ändrade förhållanden som sker under året och som kan påverka beräkningen 
av avgiften.

2.2. Pengar kvar för personliga behov
Innan avgiften fastställs räknas den enskildes så kallade förbehållsbelopp ut. Detta består av 
ett minimibelopp som ska täcka den enskildes normala levnadsomkostnader samt 
boendekostnad. Förbehållsbeloppet dras från den enskildes nettoinkomst och det som 
återstår kallas avgiftsutrymme. Beroende på hur stort avgiftsutrymmet är kan avgiften 
minskas. Finns inget avgiftsutrymme tas ingen avgift ut. 

2.2.1. Bostadskostnad
Bostadskostnaden består av hyra för den som bor i hyreslägenhet och månadsavgift för den 
som bor i bostadsrätt. Viss del av räntekostnaden för bostadslån räknas som bostadskostnad 
(RFFS 1998:9 §9 och §14). Kostnad för bostadens uppvärmning och varmvatten räknas 
också som bostadskostnad, däremot inte hushållsel.  

Den som bor i småhus får räkna med tomträttsavgäld, kommunal fastighetsavgift samt viss 
del av räntekostnaden för bostadslån. Kostnad för bostadens uppvärmning och övriga 
driftskostnader beräknas enligt Pensionsmyndighetens (PFS 2018:10) schablonbelopp. 

Bostadskostnaden delas med det antal vuxna personer som delar hushåll. 

2.2.2. Minimibelopp 
Minimibeloppet 2020 är för personer 60 år eller yngre
 5873 kr per månad för ensamstående
 4963 kr per månad för sammanlevande makar och sambor

Minimibeloppet 2020 är för personer 61 år eller äldre
 5339 kr per månad för ensamstående
 4512 kr per månad för sammanlevande makar och sambor

Minibeloppet regleras i socialtjänstlagen och ska täcka kostnader för den enskildes personliga 
behov. I beloppet ingår kostnader för:
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 livsmedel  husgeråd
 möbler  tandvård
 kläder och skor  dagstidning
 resor  läkemedel
 fritid  telefon
 hygienprodukter  hemförsäkring
 hushållsel  förbrukningsvaror
 öppen hälso- och sjukvård

2.2.2.1 Höjning av minibelopp
Om kostnaderna för någon del i minimibeloppet överstiger normala kostnader eller om den 
enskilde har andra varaktigt fördyrande levnadsomkostnader kan hen i vissa fall få ett 
individuellt tillägg. Detta läggs till minimibeloppet och kan därmed minska avgiften. För den 
som har matabonnemang eller matdistribution ska minimibeloppet höjas med 
mellanskillnaden mellan beloppet för livsmedel och kommunens måltidsavgift. Även den 
som har minderåriga barn som bor hemma har rätt till ett höjt minimibelopp. 

2.2.2.2. Sänkning av minibelopp
Minimibeloppet kan sänkas i vissa fall. Det gäller när den enskilde inte har en utgiftspost 
som ingår i minibeloppet. För den som bor på särskilt boende ingår hushållsel i din hyra. 
Minimibeloppet sänks därför med motsvarande kostnad. 

2.3. Maxtaxa
Den avgift kommunen tar ut för hemtjänst, korttidsboende, trygghetslarm, dagverksamhet 
och kommunal sjukvård får högst vara 2 125 kronor per månad och för särskilt boende 
2 125 kronor per månad. Detta kallas maxtaxa. 

3. Viktigt att veta

3.1. Avbeställning
Om den enskilda meddelar kommande frånvaro, t.ex. vistelse på annan ort, senast en vecka 
innan blir hen avgiftsbefriad. En längre tids uppehåll kan innebära omprövning av 
biståndsbeslutet. 

Om den enskilde har matdistribution och vill avbeställa denna ska det göra det senast två 
dagar innan för att bli avgiftsbefriad. Om avbeställning sker senare tas full avgift ut. 

3.2. Sjukhusvistelse
Om den enskilde inte kan nyttja insatsen på grund av att sjukhusvistelse blir hen 
avgiftsbefriad för denna tid. 

3.3. Avgiften räknas om varje år
Avgifterna är knutna till prisbasbeloppet som justeras varje år. Nytt avgiftsbeslut fattas 
därför varje år. Den enskilde är skyldig att själv meddela om ändrade ekonomiska förhållande 
sker som kan påverka avgiften. Justering av avgift görs inte retroaktivt. 

3.4. Betalning av avgift
Den enskilde betalar avgift en månad i efterskott. 
Den som beviljas insatser skall betala avgiften från den dagen då insatserna startar. 
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I de fall insatser avslutas (gäller även vid dödsfall) avslutas debiteringen samma dag.
Vid korttidsvistelse debiteras enligt maxtaxan per dygn exklusive matkostnaden. 

Uttag av avgift
Uttagandet av avgift är individuellt och avgiften tas alltså ut per individ och inte per hushåll. 

Jämkning av avgift
Om den ene maken/makan flyttar till särskilt boende kan avgiften jämkas i de fall den 
kvarboende makan/maken får ekonomiska svårigheter att bo kvar i den tidigare 
gemensamma bostaden. 

Dubbelt boende
Den som flyttar till SÄBO och inte hinner avveckla din tidigare bostad får du räkna med 
båda bostadskostnaderna när din avgift beräknas under högst tre månader. Reduceringen 
sker endast för den som kan styrka att hyresrätten är uppsagd eller lämnad till försäljning.

Denna regel om reducerad hyra vid dubbel bosättning gäller inte personer som har en 
förmögenhet som överstiger tre prisbasbelopp (141 900 kronor).

3.5 Rätt att överklaga
Besked om avgift ska meddelas alltid skriftligt tillsammans med information om hur man 
överklagar (besvärshänvisning).

3.6 Vid utebliven betalning
Kommunens riktlinjer för krav vid utebliven betalning följs. 
Vid utebliven betalning skickar kommunen en påminnelse 10 dagar efter förfallodatumet 
därefter skickas kravet till inkasso. 
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4. Taxetabell insatser enligt socialtjänstlagen

4.1. Maxtaxa 
Hemtjänst, korttidsboende, trygghetslarm, 
dagverksamhet, annat bistånd och kommunal 
sjukvård

2 125 kronor per månad

Särskilt boende 2 125 kronor per månad

4.2. Avgifter 
Annat bistånd 144 kronor per beslutad timma
Dagverksamhet 65 kronor per tillfälle
Dagverksamhet, mat 56 kronor per portion
Hemsjukvård 346 kronor per månad
Hemtjänst exkl. städ 144 kronor per beslutad timma
Hjälpmedel, hämtning och rengöring vid 
återlämning 

530 kronor per hämtning med 
tillhörande rengöring

Hjälpmedel, utprovning 87 kronor per utprovningstillfälle
Installation av trygghetslarm 200 kronor som engångsavgift 
Korttidsboende, mat 126 kronor per dygn
Korttidsboende 65 kronor per dygn (ingår i 

maxtaxa)
Mat 56 kronor per portion
Mat, utkörningsavgift 13 kronor per portion
Sondnäring 50 kr per dygn (1 500 kronor per 

månad)
Städ 194 kronor per beslutad timma
Särskilt boende, matabonnemang 3 850 kronor per månad
Särskilt boende, omvårdnad och service 2 125 kronor per månad (maxtaxa)
Trygghetslarm 189 kronor per månad

5. Taxetabell insatser enligt lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade

5.1 Avgifter 
Korttidsvistelse, mat 56 kronor/dag 
Bostad med särskild service för ungdomar 
under 18 år

Enligt riktlinjer för handläggning av 
föräldrars ersättningsskyldighet för 
placerade barn

Bostad med särskild service för ungdomar som 
fyllt 19 år och har aktivitetsersättning

2240 kronor/månad för mat 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§22 KS2019/283

Avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller socialnämndens förslag;

Kommunfullmäktige antar avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning, samt avgifter för mat.
 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att den årliga justeringen av avgiften för matkostnad 
för ungdomar 19 år eller äldre som har aktivitetsersättning genomförs utifrån konsumentverkets 
referensvärde.
 
Kommunfullmäktige ger socialnämnden i uppdrag att årligen räkna upp avgifterna för hemtjänst 
(omsorg och städ), dagverksamhet, larm, hemsjukvård, korttidsvistelse och utprovning av 
hjälpmedel utifrån SKR:s omsorgsprisindex (OPI) och utifrån prisbasbeloppet justera nivåer för 
maxtaxa och minimibelopp.

Ärendet
Kommunfullmäktige gav i april 2018 uppdrag till dåvarande bildnings- och omsorgsnämnden att 
årligen justera avgifterna utifrån dåvarande SKL:s omsorgsprisindex. Socialnämnden föreslår att 
kommunfullmäktige nu ger samma uppdrag till socialnämnden. Enligt beslut 
i kommunfullmäktige i februari 2019 ska socialnämnden årligen justera avgifter för mat 
för ungdomar 19 år eller äldre som har aktivitetsersättning årligen justeras utifrån 
konsumentverkets referensvärde. Det är genomfört i förslaget till tillämpningsanvisningar för 
avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning. Avgifter för mat 
inom omsorgen justeras utifrån ändrade råvarupriser och ökade personalomkostnader. Avgiften 
för omsorg och service på särskilt boende justeras utifrån uppräkningen av maxtaxa för särskilt 
boende.
 
Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige antar avgifter för stöd och service till äldre 
och personer med funktionsnedsättning, samt avgifter för mat. Kommunfullmäktige noterar till 
protokollet att den årliga justeringen av avgiften för matkostnad för ungdomar 19 år eller äldre 
som har aktivitetsersättning genomförs utifrån konsumentverkets referensvärde. 
Kommunfullmäktige ger socialnämnden i uppdrag att årligen räkna upp avgifterna för hemtjänst 
(omsorg och städ), dagverksamhet, larm, hemsjukvård, korttidsvistelse och utprovning av 
hjälpmedel utefter SKR:s omsorgsprisindex (OPI) och utifrån prisbasbeloppet justera nivåer för 
maxtaxa och minimibelopp.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller socialnämndens förslag;

Kommunfullmäktige antar avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning, samt avgifter för mat.
 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att den årliga justeringen av avgiften för matkostnad 
för ungdomar 19 år eller äldre som har aktivitetsersättning genomförs utifrån konsumentverkets 
referensvärde.
 
Kommunfullmäktige ger socialnämnden i uppdrag att årligen räkna upp avgifterna för hemtjänst 
(omsorg och städ), dagverksamhet, larm, hemsjukvård, korttidsvistelse och utprovning av 
hjälpmedel utifrån SKR:s omsorgsprisindex (OPI) och utifrån prisbasbeloppet justera nivåer för 
maxtaxa och minimibelopp.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §9 KSAU Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionshinder 2020 §95 

Socialnämnden
 Tillämpningsanvisning för avgifter för stöd och service till äldre och personer med 

funktionsnedsättning

Skickas till
Kommunfullmäktige
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

7.  Svar på motion (C) om att öka 
transparensen i kommunens rättsfall   
KS2017/76
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§25 KS2017/76

Svar på motion (C) om att öka transparensen i kommunens rättsfall 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Ärendet
Sandra Eliasson (C) och Fredrik Olofsson (C) föreslår i en motion i februari 2017 att Bollebygds 
kommun under våren 2017 tar fram ett enkelt, tydligt och lättillgängligt sätt för förtroendevalda 
och allmänhet att följa aktuella överklaganden och rättsprocesser som kommunen är inblandad i. 
Motionärerna menar att kommunen är part i många rättsfall varje år. En del av dessa är 
individärenden och där ska individens integritet vara i första rummet, men flera rättsprocesser där 
kommunen är part har ett stort allmänintresse och väcker stort engagemang. Motionärerna vill se 
en effektivare informationskanal, till både förtroendevalda och allmänhet, i dessa ärenden för att 
undvika spekulationer och skapa effektiva informationsflöden, exempelvis i form av ett 
nyhetsbrev med regelbunden utgivning, eller en flik på hemsidan.
 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2017-04-27, § 75, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade motionen på 
sammanträde 2019-12-02, § 137, för ytterligare beredning.
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning:
Motionen har diskuterats inom den så kallade kommunledningsgruppen (KLG) där 
kommunchef, alla förvaltningschefer samt kommunstyrelseförvaltningens enhetschefer ingår. 
Man konstaterar att delar av motionens intention till viss del uppfylls i och med att nämnderna i 
förekommande fall meddelar eventuella pågående processer kring överklaganden i 
årsredovisningar och olika årliga uppföljningsrapporter. På så vis bedömer 
kommunstyrelseförvaltningen att processerna tillgängliggörs till viss del enligt motionens 
intention, för både förtroendevalda och allmänhet, genom att uppföljningsrapporterna blir 
offentliga allmänna handlingar. Den del av motionen där nyhetsbrev eller information på 
hemsidan framhålls bedömer kommunstyrelseförvaltningen att det inte kan uppfyllas på grund av 
rådande lagstiftning i form av framförallt dataskyddsförordningen (GDPR) och offentlighets- och 
sekretesslagen (OSL). Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att motionen i sin helhet ska 
avslås.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige avslår motionen.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag
 §16 KSAU Svar på motion (C) om att öka transparensen i kommunens rättsfall
 Motion (C) om att öka transparensen i våra rättsfall
 Svar på motion (C) om att öka transparensen i kommunens rättsfall

Skickas till
Kommunfullmäktige
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Motion till Bollebygds kommunfullmäktige 

Öka transparensen i våra rättsfall 

ANKOM 

20 7 -Oc O 1 

Kommunen är part i många rättsfall varje år. Endel av dessa är individärenden och där 
ska självklart individens integritet vara i absolut första rummet. Men flera av de andra 
rättsprocesser kommunen är part i har ett stort allmänintresse och väcker stort 
engagemang. 

Allt för ofta får vi som förtroendevalda veta utfall i dessa fall genom media eller sociala 
medier. Vill vi få reda på fakta är vi hänvisade till att ringa eller maila tjänstepersoner i 
våra förvaltningar som redan har mycket att göra för att få reda på vad som hänt och hur 
det fortgår. Det är inte rimligt. 

Vi i Centerpartiet vill se en effektivare informationskanal, till förtroendevalda men också till 
allmänheten i dessa ärenden för att undvika spekulationer och skapa effektiva 
informationsflöden. Kanske i form av ett nyhetsbrev med regelbunden utgivning, eller en 
flik på hemsidan, eller något annat sätt som anses lämpligt. 

CENTERPARTIET YRKAR ATT: 

Bollebygds kommun under våren 2017 tar fram ett enkelt, tydligt och lättillgängligt sätt för 
förtroendevalda och allmänheten att följa aktuella överklaganden och rättsprocesser 
kommunen är inblandad i. 

Sandra Eliasson, Centerpartiet Bollebygd 

Fredrik Olofsson, Centerpartiet Bollebygd 

sandra.eliasson@centerpartiet.se 
Sandraeliasson.blogspot.com 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum
2017-04-27

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§75 KS2017/76

Inkommen motion: Motion (C) om att öka transparensen i 
kommunens rättsfall 

Beslut
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för beredning.
Ärendet
Sandra Eliasson (C) och Fredrik Olofsson (C) föreslår i en motion inkommen den 1 februari 
2017 att Bollebygds kommun under våren 2017 tar fram ett enkelt, tydligt och lättillgängligt sätt 
för förtroendevalda och allmänhet att följa aktuella överklaganden och rättsprocesser som 
kommunen är inblandad i.

Beslutsunderlag
 Motion (C) om att öka transparensen i våra rättsfall

Sida 1 av 1
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8.  Svar på motion (SD) om en 
resultatutjämningsreserv  KS2019/229
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§26 KS2019/229

Svar på motion (SD) om en resultatutjämningsreserv 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige bifaller motionen. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utarbeta riktlinjer för 
hantering av en sådan resultatutjämningsreserv.

Ärendet
Lisette Vermeulen (SD) föreslår i en motion daterad 2019-10-17 att Bollebygds kommun 
upprättar en resultatutjämningsreserv och att riktlinjer för hantering av 
resultatutjämningsreserven upprättas. Som bakgrund anger motionären att det i kommunallagen 
kap 11, § 14 medges att en kommun reserverar medel som kan användas för att utjämna intäkter 
under en konjunkturcykel. Syftet är att bygga upp en reserv som kan disponeras för att mildra 
konsekvenser under en lågkonjunktur, och på så sätt skapa en större stabilitet inom kommunens 
verksamheter. Kommunfullmäktige har remitterat motionen till kommunstyrelsen för 
handläggning.
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Kommunallagen reglerar att reservering 
får göras med högst ett belopp som motsvarar det lägsta av antingen den del av årets resultat eller 
den del av årets resultat som efter balanskravjustering, som överstiger:

 En procent av summan av skatteintäkter samt generella statsbidrag och utjämning, eller
 Två procent av summan av skatteintäkter samt generella statsbidrag och utjämning om 

kommunen har ett negativt eget kapital inklusive ansvarsförbindelsen för 
pensionsförpliktelser.

För Bollebygds del kommer bara en-procentalternativet att bli aktuellt. En procent av 
skatteintäkter och utjämning motsvarar 2020 ca 5,7 mnkr.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige bifaller motionen. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utarbeta riktlinjer för 
hantering av en sådan resultatutjämningsreserv.
 
Arbetsutskottets förslag bifalls av Daniel Persson (SD). 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §12 KSAU Svar på motion (SD) om en resultatutjämningsreserv
 Motion (SD) om resultatutjämningsreserv
 Svar på motion (SD) om resultatutjämningsreserv
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Skickas till
Kommunfullmäktige
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum
2019-10-17

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§134 KS2019/229

Inkommen motion: Motion (SD) om en resultatutjämningsreserv 

Beslut
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för handläggning.

Ärendet
Lisette Vermeulen (SD) föreslår i en motion daterad 2019-10-17 att Bollebygds kommun 
upprättar en resultatutjämningsreserv och att riktlinjer för hantering av 
resultatutjämningsreserven upprättas. Som bakgrund anger motionären att det i kommunallagen 
kap 11, § 14 medges att en kommun reserverar medel som kan användas för att utjämna intäkter 
under en konjunkturcykel. Syftet är att bygga upp en reserv som kan disponeras för att mildra 
konsekvenser under en lågkonjunktur, och på så sätt skapa en större stabilitet inom kommunens 
verksamheter.

Beslutsunderlag
 Motion (SD) om resultatutjämningsreserv

Sida 1 av 1
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9.  Ny renhållningstaxa för Bollebygds 
kommun  KS2019/299
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Samhällsbyggnadsnämnden
Sammanträdesdatum
2019-12-09

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§257 SBN2019/253

Beslut att anta ny renhållningstaxa 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat förslag på 
renhållningstaxa

Den nya avfallstaxan träder i kraft 1 juni 2020.

Ärendet
Då avfallstaxan inte har gjorts om sedan 2010 så behöver taxan justeras så att den bär sina egna 
omkostnader. Förslaget innebär att kommunen gör en generell höjning av renhållningstaxan med 
3% (Företagstaxa ÅVC-kort samt borttappat ÅVC-kort exkluderat), samt att höja taxan som 
avser hämtning av latrin (Punkt 2, 2.1 och 2.2 i den nu gällande taxan) tre gånger den nu gällande 
taxan så att den täcker sin egen omkostnad.

Vidare så läggs en ny del i taxan med avseende på tömning fosforfällor (punkt 3.1 i taxan).

Taxan som avser latrinhämtning subventioneras idag och med en höjning av latrintömningstaxan 
på tre gånger nuvarande avgift så säkerställer man att den bär sina egna omkostnader och inte 
subventioneras av övriga renhållningskollektivet. För att ge ett incitament till den som idag har 
latrinhämtning att frångå det så ger man även en miljöbonus på 10 000 Sek som stöd för att 
investera i en alternativ/annan godkänd lösning/hantering än dagens lösning.
 

Ekonomiska förutsättningar 
Avfallstaxan ska täcka sina egna omkostnader och avfallskollektivet ska över tid gå plus minus 
noll. Regeringen har lagt ett förslag om att återinföra förbränningsskatten på avfall från och med 
1:a april 2020 och den ska vara 75kr/ton för att sedan ökas till 100kr/ton 2021 och 125kr/ton 
2022. Då taxan har legat orörd sedan 2010 så behöver man göra en generell höjning av taxan för 
att få ut de ökade omkostnaderna som kommit genom ny insamlingsentreprenör, nybyggd åvc, 
utökad service för invånarna med fler fraktioner på ÅVC, ökade öppettider med mera.
Latrinhämtningstaxan är idag kraftigt subventionerad. Kostnaden för kommunen att hantera 
latrinet ligger ca 3 gånger över vad taxan ger. Latrinhämtning är en, ur arbetsmiljösynpunkt, dålig 
hantering och den bör inte vara subventionerad i taxan.
 
 

Sida 1 av 2
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Samhällsbyggnadsnämnden
Sammanträdesdatum
2019-12-09

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Förvaltningens förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat förslag på 
renhållningstaxa

Den nya avfallstaxan träder i kraft 1 juni 2020.
 
Beslutsgång
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
 
Ärendets beredning
Ärendet har handlagts och föredragits av park-/avfallschef Peter Garton.

Beslutsunderlag
 Beslut om ny renhållningstaxa
 Förslag till ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun
 Renhållningstaxa, antagen 2010

Skickas till
Kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige
Samhällsbyggnadsförvaltningen
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  Samhällsbyggnadsnämnden

Styrdokument 1 (8)
2019-12-18

Fastställd: Kommunfullmäktige år-månad-dag § 
x
Giltighetstid: Giltig från XX och tillsvidare
Gäller för: Bollebygds kommun
Dokumentansvarig: Park-/avfallschef

 Dnr : KS2019/299-3

Förslag till ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun
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Taxan avser de avgifter som enligt 27 kap. 4 § miljöbalken (SFS 1998:808) utgår för hantering 
(bortforsling, omhändertagande och oskadliggörande) av orenlighet och avfall. Hanteringen 
omfattar kommunens hela område i den mån undantag inte beviljats av 
samhällsbyggnadsnämnden eller annan myndighet som har att besluta i denna fråga.

Utöver nedan angivna avgifter tillkommer lagstadgad mervärdeskatt.

1. Hushållsavfall och därmed jämförligt avfall utom latrin

Ett abonnemang omfattar följande service:

 insamling, transport och behandling av hushållsavfall,
 möjlighet att lämna grovavfall från hushållet vid Råssa återvinningscentral eller, i 

förekommande fall, tillfälliga containerstationer,
 möjlighet att lämna sorterat avfall vid Råssa återvinningscentral efter vad som särskilt gäller 

vid varje tidpunkt,
 möjlighet, att lämna miljöfarligt avfall från hushållet vid Råssa återvinningscentral.

1.1. Årsbostäder

1.1.1 Kärlplacering 0,0 - 1,0 m innanför tomtgräns

Kärlstorlek TAXA 1
Hämtning varje 
vecka

TAXA 2
Hämtning 
varannan vecka

TAXA 3
Hämtning var 
fjärde vecka

TAXA 4
Hämtning 
varje 
kvartal

140 liter Erbjuds ej 2.300:- 1.949:- 1.779:-
190 liter 3.122:- 2.413:- 2.255:- 1.983:-
240 liter 4.255:- 3.286:- Erbjuds ej Erbjuds ej
370 liter 4.985:- 3.852:- Erbjuds ej Erbjuds ej
660 liter 7.818:- 5.552:- Erbjuds ej Erbjuds ej

Tillämpning av taxetabell
När två eller tre kunder delar en sopbehållare fastställas årspriset i tabellen. Varje kund 
faktureras därefter 75 % av årspriset.

1.1.2 Tillägg för gångavstånd när behållaren inte är placerad vid 
hämtningsplatsen, maximalt gångavstånd för 4-hjuliga kärl är 10 meter 

Gångavstånd, meter Kronor, per kärl per tömning
1,1 - 5,0 1,13
5,1 - 10,0 2,83
10,1-20,0 4,74
20,1-30,0 8,03
30,1-40,0 10,92
40,1-50,0 13,70
per 10 m däröver 2,83

1.2. Fritidsbostäder
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Hämtning 10 ggr under perioden 15/5 - 30/9. Hämtningsintervall varannan vecka.

1.2.1 Kärlplacering 0,0 - 1,0 m innanför tomtgräns

Kärlstorlek TAXA 1
Hämtning varannan vecka

TAXA 2
Hämtning var fjärde vecka

140 liter 816 kronor 612 kronor
190 liter 861 kronor 657 kronor

Tillämpning av taxetabell
När två eller tre kunder delar en sopbehållare fastställs årspriset i tabellen. Varje kund 
faktureras därefter 75% av årspriset.

1.3. Särskilda avgifter

1.3.1 Hushållsavfall

Extra hämtning av kärl efter budning:

 Volym 140 - 660 liter tillkommer per hämtningstillfälle 142:-

Vid hämtning av flera kärl samtidigt debiteras ordinarie pris för varje kärl.

Om sortering enligt kommunens renhållningsordning ej sker på ett acceptabelt sätt måste 
avfallet från fastigheten hämtas separat varvid särskild taxa tillämpas.

 
Extra hämtning av kärl innehållande osorterat avfall: 
 Volym 140 - 660 liter tillkommer per hämtningstillfälle 142:-

1.3.2 Behandlingskostnad

2-3 hushåll som delar en sopbehållare:
 
Varje hushåll betalar 75 % av avgiften för den aktuella behållaren (se 1.1.1 och 1.2.1).
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2. Latrin

Engångsbehållare ingår i avgiften.

2. 1 Årsbostäder

För årsbostäder utgår följande avgifter per behållare och år:
Grundavgift där kärlet avlämnas vid tomtgräns Period Kronor

varannan vecka 7.260:-
var fjärde vecka 4.620:-
en gång per kvartal 1.620:-

tilläggsavgift för extra hämtning (budning) 535,50kr per hämtning

2.2  Fritidsbostäder

Hämtning 10 ggr under perioden 15/5 - 30/9. Hämtningsintervall varannan vecka.

Grundavgift där kärlet avlämnas vid tomtgräns Period Kronor
varannan vecka 3498:-
var fjärde vecka 1947:-
en gång per kvartal 957:-

tilläggsavgift för extra hämtning (budning) 535,50kr per hämtning

2.3  Miljöbonus

Den som per 1 juni 2019 har ett aktivt latrinhämtningsabonnemang och väljer att övergå till 
en, av samhällsbyggnadsnämnden godkänd, lösning för att hantera sitt latrinavfall kan efter 
att den godkända lösningen är installerad och godkänd av samhällsbyggnadsnämnden ansöka 
om en miljöbonus på 10 000kr. 
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3. Slam från enskilda avloppsanläggningar, tex slamavskiljare 
och slutna tankar

Avgift utgår per gång och anläggning. Hämtningsintervall enligt renhållningsordningen.

För sugning, borttransport och behandling av slam från slamavskiljare, slutna tankar och 
latriner med fasta uppsamlingsbehållare utgår avgifter enligt följande, kr per tillfälle inklusive 
20m slangdragning:
 
Volym, m3 Avgift, kronor:
0- 1,9 686:-
2,0-3,9 813:-
4,0-5,9 947:-
6.0- 7,9 1.061:-
8,0- 9,9 1.186:-
10,0 - 11,9 1.312:-

 För extra tömning efter beställning utanför ordinarie kör-rutt tillkommer en 
framkörningsavgift med 387:-/tillfälle

 vid fastigheter som kräver flera tömningar/år, och där dessa kan tidsmässigt planeras 
utgår ingen extra framkörningsavgift

 avgift för framgrävning av övertäckt brunnslock eller koppling kr per tillfälle 410:-

 Extra slang per påbörjad 10m efter de 20m som ingår i tömningsavgift 60:-

3. 1 Tömning av fosforfällor

Tömning av filtermaterial från fosforfällor 1200:-
Vad gäller återfyllning av filtermaterial i fosforfällor så handhas den tjänsten av entreprenör 
och detta faller inte in under taxan.
Eventuellt avfall som entreprenören får ta med sig från fosforfällan debiteras med 900:- per 
ton.
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4. Allmänna bestämmelser

4.1. Avgiftsskyldighet mm
Avgiftsskyldig för ordinarie hämtning enligt punkterna 1-3 i denna taxa är: fastighetsägaren
den som enligt 1 kap. 5 § fastighetstaxeringslagen (1979:1152) ska anses som fastighetsägare.

Avgiftsskyldighet i övrigt åvilar den, som särskilt beställt tjänst eller lämnat avgiftsbelagt 
avfall vid kommunens avfallsbehandlingsanläggningar.

Normala renhållningsabonnemang för årsbostäder debiteras 4 ggr/år. Förfallodagen ligger i 
mitten av debiteringsperioden. Fritidsabonnemang debiteras med förfallodag i början av 
debiteringsperioden. Övriga abonnemang och tjänster debiteras med tätare intervall eller i 
anslutning till när tjänsten utförs.

Alla avgifter ska erläggas till kommunen.

4.2 Ändrade hämtningsförhållanden

Den som är avgiftsskyldig ska omgående anmäla ändrade hämtningsförhållanden till 
samhällsbyggnadsavdelningen eller till den samhällsbyggnadsavdelningen anvisar.

4.3 Uppehåll med hämtningen m.m.

Då en fastighet inte bebos under en sammanhängande period av minst två månader för 
årsbostäder och hela hämtningssäsongen för fritidsbostäder, upphör hämtningsservicen om 
fastighetsinne havaren skriftligen meddelar uppehållet till samhällsbyggnadsavdelningen. För 
fritidsbostäder ska meddelandet ha gjorts minst två veckor innan hämtningssäsongens 
början. Uppehållet kan gälla för viss tid eller tillsvidare.

Når övergång sker till annan toalettanordning än sådan som fordrar hämtning i form av 
latrintömning, upphör latrinhämtningen efter det fastighetsinnehavaren meddelat 
samhällsbyggnadsförvaltningen om förhållandet.

Samhällsbyggnadsnämnden kan med stöd av renhållningsordningens bestämmelser besluta 
uppehåll mm även under andra förutsättningar.
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5. Återvinningscentral Råssa

För att lämna avfall till Råssa återvinningscentral krävs ett ÅVC-kort. Följande brukare kan 
få ett ÅVC-kort:
• Hushåll med eget renhållningsabonnemang enligt 1 §.
I abonnemangskostnaden ingår obegränsat antal besök/år kosmadsfritt.
• Boende i flerbostadshus
Kan ansöka om kort och obegränsat antal besök/år kosmadsfritt.
• Företag
Kan efter ansökan till samhällsbyggnadsförvaltningen beviljas ett kort. Företag debiteras en 
avgift om 200 kr exkl moms/lass (max 3m3). Ett lass motsvarar en pick-up alternativt en 
släpkärra. Avgifterna faktureras månadsvis eller kvartalsvis. Företag får inte lämna farligt 
avfall.

Hushåll som har ett ÅVC-kort får lämna sorterat avfall av de fraktioner som 
återvinningscentralen hanterar.
Företag som har ett ÅVC-kort får lämna sorterat grovavfall av de fraktioner som 
återvinningscentralen hanterar, dock inte farligt avfall.
För avlämnande av avfall på återvinningscentralen får endast fordon <3,5 ton användas.

5.1. Förkommet kort
Om ÅVC-kortet förkommer kan innehavaren ansöka om ett nytt kort mot en avgift om 100 
kr.

Vid flytt skall ÅVC-kortet lämnas till den nya ägaren alternativt till kommunen. Om så inte 
sker debiteras innehavaren en avgift om 100 kr.

6. Övrigt

För prestation, som ej kan debiteras enligt denna taxa, debiteras nettokostnad.

För prestation som utlöser enligt 14 § renhållningslagen, utgår avgift enligt tillämplig 
bestämmelse ovan.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§29 KS2019/299

Ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller samhällsbyggnadsnämndens förslag;

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag på renhållningstaxa för Bollebygds kommun. Den 
nya avfallstaxan träder i kraft den 1 juni 2020.

Ärendet
Kommunens avfallstaxa har inte reviderats sedan 2010 och det finns behov av en ny 
renhållningstaxa så att den bär sina egna omkostnader. Förslaget innebär att kommunen gör en 
generell höjning av renhållningstaxan med 3% (Företagstaxa ÅVC-kort samt borttappat ÅVC-
kort exkluderat), samt att höja taxan som avser hämtning av latrin (Punkt 2, 2.1 och 2.2 i den nu 
gällande taxan) tre gånger den nu gällande taxan så att den täcker sin egen omkostnad. Vidare så 
läggs en ny del in i taxan avseende tömning fosforfällor (punkt 3.1 i taxan).
 
Taxan som avser latrinhämtning subventioneras idag och med en höjning av 
latrintömningstaxan på tre gånger nuvarande avgift så säkerställer man att den bär sina egna 
omkostnader och inte subventioneras av övriga renhållningskollektivet. För att ge ett incitament 
till den som idag har latrinhämtning att frångå det så ger man även en miljöbonus på 10 tkr som 
stöd för att investera i en alternativ/annan godkänd lösning/hantering än dagens lösning.
 
Avfallstaxan ska täcka sina egna omkostnader och avfallskollektivet ska över tid gå plus 
minus noll. Regeringen har lagt ett förslag om att återinföra förbränningsskatten på avfall från 
och med 1:a april 2020 och den ska vara 75 kr/ton för att sedan ökas till 100 kr/ton 2021 och 
125 kr/ton 2022. Då taxan inte ändrats sedan 2010 så behöver man göra en generell höjning av 
taxan för att få ut de ökade omkostnaderna som kommit genom ny insamlingsentreprenör, 
nybyggd ÅVC, utökad service för invånarna med fler fraktioner på ÅVC, ökade öppettider med 
mera.
 
Latrinhämtningstaxan är idag kraftigt subventionerad. Kostnaden för kommunen att 
hantera latrinet ligger ca 3 gånger över vad taxan ger. Latrinhämtning är en, 
ur arbetsmiljösynpunkt, dålig hantering och den bör inte vara subventionerad i taxan.
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige antar upprättat förslag på 
renhållningstaxa. Den nya avfallstaxan träder i kraft den 1 juni 2020.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller samhällsbyggnadsnämndens förslag;
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag på renhållningstaxa.
Den nya avfallstaxan träder i kraft den 1 juni 2020.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §6 KSAU Ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun
 Protokollsutdrag §257 SBN, Beslut att anta ny renhållningstaxa
 Förslag till ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun
 Renhållningstaxa, antagen 2010, Förslag till ny renhållningstaxa

Skickas till
Kommunfullmäktige
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Dnr :KS2019/299-2
Samhällsbyggnadsförvaltningen

Peter Garton  | Park-/avfallschef
0734-647106  | peter.garton@bollebygd.se

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Kommunfullmäktige 

Beslut att anta ny renhållningstaxa

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anta upprättat förslag på 
renhållningstaxa

Den nya avfallstaxan träder i kraft 1 juni 2020.

Ärendet
Då avfallstaxan inte har gjorts om sedan 2010 så behöver taxan justeras så att den bär sina egna 
omkostnader. Förslaget innebär att kommunen gör en generell höjning av renhållningstaxan med 3% 
(Företagstaxa ÅVC-kort samt borttappat ÅVC-kort exkluderat), samt att höja taxan som avser 
hämtning av latrin (Punkt 2, 2.1 och 2.2 i den nu gällande taxan) tre gånger den nu gällande taxan så 
att den täcker sin egen omkostnad.

Vidare så läggs en ny del i taxan med avseende på tömning fosforfällor (punkt 3.1 i taxan).

Taxan som avser latrinhämtning subventioneras idag och med en höjning av latrintömningstaxan på 
tre gånger nuvarande avgift så säkerställer man att den bär sina egna omkostnader och inte 
subventioneras av övriga renhållningskollektivet. För att ge ett incitament till den som idag har 
latrinhämtning att frångå det så ger man även en miljöbonus på 10 000 Sek som stöd för att investera 
i en alternativ/annan godkänd lösning/hantering än dagens lösning.

Ekonomiska förutsättningar 
Avfallstaxan ska täcka sina egna omkostnader och avfallskollektivet ska över tid gå plus minus noll. 
Regeringen har lagt ett förslag om att återinföra förbränningsskatten på avfall från och med 1:a april 
2020 och den ska vara 75kr/ton för att sedan ökas till 100kr/ton 2021 och 125kr/ton 2022. Då taxan 
har legat orörd sedan 2010 så behöver man göra en generell höjning av taxan för att få ut de ökade 
omkostnaderna som kommit genom ny insamlingsentreprenör, nybyggd åvc, utökad service för 
invånarna med fler fraktioner på ÅVC, ökade öppettider med mera.

Latrinhämtningstaxan är idag kraftigt subventionerad. Kostnaden för kommunen att hantera latrinet 
ligger ca 3 gånger över vad taxan ger. Latrinhämtning är en, ur arbetsmiljösynpunkt, dålig hantering 
och den bör inte vara subventionerad i taxan.
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TJÄNSTESKRIVELSE
 2019-12-18         2 (2)

Postadress Besöksadress Telefon Telefax Webbplats E-post
517 83 Bollebygd Ballebovägen 2 033–231300 033-231428 www.bollebygd.se kommunen@bollebygd.se

Beslutsunderlag
-Förslag till ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun, samhällsbyggnadsförvaltningens 
tjänsteskrivelse, daterad 2019-09-26

-Förslag till ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun, daterad 2019-09-26

Skickas till
Kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige
Samhällsbyggnadsförvaltningen

BOLLEBYGDS KOMMUN

Samhällsbyggnadsförvaltningen

Ann-Charlotte Lind Peter Garton

Förvaltningschef Park-/avfallschef
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

10.  Antagande av pensionsavtal OPF-KL 18 
för förtroendevalda i Bollebygds kommun  
KS2019/284
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§24 KS2019/284

Antagande av pensionsavtal OPF-KL 18 för förtroendevalda i 
Bollebygds kommun 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
OPF-KL18 är utformat för tillämpning hos respektive kommun och landsting/region. För att äga 
giltighet krävs ett lokalt antagande av bestämmelserna. Bollebygds kommun antar därmed 
bestämmelserna OPF-KL18.

Ärendet
Varje kommun måste ha ett pensionsavtal för sina förtroendevalda. Detta avtal benämns 
Bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL), och finns 
normalt reglerat i arvodesreglemente, så också i Bollebygds kommuns arvodesreglemente, i punkt 
2.3: Pensionsförmån
Förtroendevald omfattas av Bestämmelser om omställningsstöd och pension till förtroendevalda 
(OPF-KL).

Den senaste versionen kallas OPF-KL18 och gäller för förtroendevalda som tidigare omfattats av 
OPF-KL14 eller som tillträtt vid valet 2018 och inte tidigare omfattats av bestämmelserna. OPF-
KL18 gäller, i likhet med OPF14, inte för förtroendevalda som avgått 2014-12-31 eller senare 
(eller tidigare avgått) med rätt till visstidspension, annan egenpensionsförmån, avgångsersättning 
eller livränta. OPF-KL18 är utformat för tillämpning hos respektive kommun och region. För att 
det ska vara giltigt krävs ett lokalt antagande av bestämmelserna, av kommunfullmäktige. 

OPF-KL18 omfattar reviderade bestämmelser för förtroendevalda gällande omställning, pension 
och familjeskydd. Utgångspunkten för OPF-KL18 har varit OPF-KL (nedan kallat OPF-KL14), 
som antogs av dåvarande SKL:s styrelse i oktober 2013. I OPF-KL18 har delar om familjeskydd, 
samt till viss del möjlighet till aktiva omställningsinsatser tillförts.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
OPF-KL18 är utformat för tillämpning hos respektive kommun och landsting/region. För att äga 
giltighet krävs ett lokalt antagande av bestämmelserna. Bollebygds kommun antar därmed 
bestämmelserna OPF-KL18.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-02-25

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

 §3 KSAU Klargörande kring pensionsavtal OPF-KL för förtroendevalda i Bollebygds 
kommun

 Klargörande kring pensionsavtal OPF-KL för förtroendevalda i Bollebygds kommun

Skickas till
Kommunfullmäktige

Page 2 of 2Page 68 of 102



Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

11.  Inkommen motion: Motion (S) om talartid 
och replikskifte i kommunfullmäktige  
KS2020/57
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Motion om begränsad talartid i kommunfullmäktige 

Ankom

2020-02- 28 

Omfattande diskussioner har förts den senaste tiden kring förtroendevaldas arvoden. Förslag har 

lämnats om att frysa eller minska arvodena under pågående mandatperiod trots att detta är emot 

kommunens principer. 

Hur kan politiken bidra till de besparingar som för nuvarande krävs i kommunen? 

Jag anser att förtroendevalda i kommunen kan bidra till besparingar genom att minska på mötestiden 

i t  ex fullmäktige genom att överväga hur vi framför våra åsikter i talarstolen, överväga när det är 

nödvändigt att gå upp i talarstolen, fundera rking om en säger det som någon annan redan har sagt 

etc. Jag tycker alltså att vi kan bidra till kommunens besparingar genom att använda vår tid mer 

effektivt i det politiska arbetet. På så sätt skulle kostnaden för förtroendevaldas arvoden minska utan 

att någon arvodesnivå behöver sänkas eller frysas. Som en ytterligare positiv effekt av förslagen 

nedan tror jag vi kan få en mer dynamisk debatt där fler kan komma till tals och fullmäktige förblir 

ändå det offentliga rummet där medborgare och opposition kan följa det politiska arbetet och få svar 

på sina frågor. Den styrande majoriteten kan fortsatt berätta om vad som händer i kommunen och 

dela med sig av hur de tänker i olika frågor. 

Jag föreslår därför: 

Att talartiden per debattinlägg i fullmäktige begränsas till tre minuter i talarstolen. 

Att tiden för replik i kommunfullmäktige begränsas till en minut. 

Utöver detta skämdes jag mycket på senaste fullmäktigmötet, den 6 februari 2020, där ordföranden 

avbröt en medborgare som tagit sig dit och förberett en presentation av sitt medborgarförslag, efter 

två minuter i talarstolen. Jag anser att vi ska vara väldigt glada och lyhörda för när kommuninvånare 

tar del i den politiska debatten och visa dem respekt. Jag föreslår därför också: 

Att medborgares presentationer, i kommunfullmäktige, av medborgarförslag ökas till 5 minuter per 

presentation. 
/....J . f

\A 

.J V\_)
. I _}v '"'1\. 

(}I._µ 

Helena Thelin (s) 

Ledamot av kommunfullmäktige i Bollebygd 
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

12.  Befrielse från uppdrag och 
kompletteringsval av ersättare (SD) i Bollebo   
KS2018/228
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Från: Fredrik Lind <fredrik.lind@sd.se> 
Skickat: den 10 februari 2020 16:36
Till: Suzanna Bengtsson <suzanna.bengtsson@bollebygd.se>
Ämne: Enledigande Bollebo

Hej!

Jag begär härmed entledigande som ersättare från Bollebo Hyresbostäders styrelse.

Med Vänlig Hälsning
Fredrik Lind
Sverigedemokraterna Bollebygd
fredrik.lind@sd.se
https://url11.mailanyone.net/v1/?m=1j1B6v-0007Ti-5T&i=57e1b682&c=fLeuTzqrlsOjcA9eZY560zX5P9DoufsvUCFsnaRg3biJMNvUAVeYk9Ivji-
6xs59ti2M2yGsDqnU2em_sBVQjEog6wfEuzrl7Gdbh0zyDR4fs2yNz7fwNd6THCGSdj4dlBsjSYkfb3DgP2p7G4wnsxZUz2IJOhlDH8qy8T1HBx8_M9W1z5FDNtcWZX9iJrWd6gwZa0WRUS7o32jK8qWIvSLCqpMzfMPE6mikqHhzhPM
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

13.  Befrielse från uppdrag och 
kompletteringsval av ersättare (L) i Bollebo   
KS2018/228
   

Page 73 of 102



Från: Suzanna Bengtsson
Till: Tommy Andersson
Ärende: Befrielse från uppdrag, samma skrivelse i KS2018/228 och KS2018/224. Båda ärendena anmäls till kf i mars
Datum: den 7 februari 2020 10:39:21

Från: Lasse Afzelius 
Skickat: den 7 februari 2020 10:34
Till: Suzanna Bengtsson <suzanna.bengtsson@bollebygd.se>
Ämne: Re: SV: Entledigande

Jag vill avsäga mig mina uppdrag som suppleant i stiftelsen Bollebo styrelse och som ordinarie 
ledamot i samhällsbyggnadsnämnden. Det på grund av att jag flyttar till Stockholm.

Hälsningar
Lasse Afzelius
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

14.  Befrielse från uppdrag och 
kompletteringsval av ledamot (L) i 
samhällsbyggnadsnämnden   KS2018/224
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Från: Suzanna Bengtsson
Till: Tommy Andersson
Ärende: Befrielse från uppdrag, samma skrivelse i KS2018/228 och KS2018/224. Båda ärendena anmäls till kf i mars
Datum: den 7 februari 2020 10:39:21

Från: Lasse Afzelius 
Skickat: den 7 februari 2020 10:34
Till: Suzanna Bengtsson <suzanna.bengtsson@bollebygd.se>
Ämne: Re: SV: Entledigande

Jag vill avsäga mig mina uppdrag som suppleant i stiftelsen Bollebo styrelse och som ordinarie 
ledamot i samhällsbyggnadsnämnden. Det på grund av att jag flyttar till Stockholm.

Hälsningar
Lasse Afzelius
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

15.  Befrielse från uppdrag som ledamot (C)  i 
kommunfullmäktige  KS2018/240
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Till Bollebygd kommun 

Härmed avsäger jag mig de politiska uppdrag jag har för Centerpartiet i Bollebygds Kommun: 

Ledamot i KF 

Ledamot i KS 

Ledamot i Valberedningen 

 
Bollebygd 200217 

Yvonne Andrén
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

16.  Befrielse från uppdrag och 
kompletteringsval av ledamot (C) i 
kommunstyrelsen  KS2018/222
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Till Bollebygd kommun 

Härmed avsäger jag mig de politiska uppdrag jag har för Centerpartiet i Bollebygds Kommun: 

Ledamot i KF 

Ledamot i KS 

Ledamot i Valberedningen 

 
Bollebygd 200217 

Yvonne Andrén
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

17.  Befrielse från uppdrag och 
kompletteringsval av ledamot (C) i 
valberedningen   KS2020/46
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Till Bollebygd kommun 

Härmed avsäger jag mig de politiska uppdrag jag har för Centerpartiet i Bollebygds Kommun: 

Ledamot i KF 

Ledamot i KS 

Ledamot i Valberedningen 

 
Bollebygd 200217 

Yvonne Andrén
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

18.  Befrielse från uppdrag och 
kompletteringsval av ersättare (C) i 
valberedningen  KS2020/65
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Från: Roland Andersson
Skickat: den 6 mars 2020 13:21
Till: Suzanna Bengtsson <suzanna.bengtsson@bollebygd.se>
Kopia: Peter Hemlin <peter.hemlin@bollebygd.se>
Ämne: Avsägelse

HÄRMED AVSÄGER JAG MEJ MIN PLATS SOM ERSÄTTARE I VALBEREDNINGEN 
Roland Andersson  Centerpartiet
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

19.  Fråga (-) till utbildningsnämndens vice 
ordförande om kontakt med 
specialpedagogiska skolmyndigheten  
KS2020/75
   

Page 85 of 102



                                                                                                             
Socialliberal politik med hjärtat åt höger 

 

Fråga till Vice Ordförande Utbildningsnämnden gällande grundskolan och grundsärskola #6 
 
Specialpedagogiska skolmyndigheten hjälper kommuner att starta exempelvis 
grundsärskolor. Vet du om kommunen varit i kontaktat dem och bett om deras kostnadsfria 
hjälp? 
  
 
Bollebygd 2020-03-11 
 
 
/Mathias Carlzon 
Ledamot Bollebygds Kommunfullmäktige 
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

20.  Fråga (-) till utbildningsnämndens vice 
ordförande om stöd till elever  KS2020/76
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Socialliberal politik med hjärtat åt höger 

 

Fråga till Vice Ordförande Utbildningsnämnden gällande grundskolan och grundsärskolan #8 

 
Revisorerna påpekade i september 2019 att nämnden skulle tillförsäkra elever det stöd de 
behöver oaktat budget i balans.  
I November svarade nämnden att man arbetar med detta.  
I dagarna, 3:e mars publicerar skolinspektionen en rapport där de gör följande bedömning: 
”Huvudmannen har i låg utsträckning vidtagit relevanta kompensatoriska åtgärder, som syftar 
till att eleverna med sämre förutsättningar ska nå mål så långt som möjligt” 
 
Känslan jag får är att de styrande inte lyssnar och tar till sig de signaler man får kring de 
följder besparingarna man beslutat om resulterar i.  
 
Hur är din uppfattning, delar du min känsla eller anser du att de styrande i nämnden har 
kontroll på situationen? 
  
 
Bollebygd 2020-03-11 
 
 
/Mathias Carlzon 
Ledamot Bollebygds Kommunfullmäktige 
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

21.  Fråga (-) till utbildningsnämndens vice 
ordförande om risk- och konsekvensanalys vid 
beslut om besparingar  KS2020/77
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Socialliberal politik med hjärtat åt höger 

 

Fråga till Vice Ordförande Utbildningsnämnden gällande grundskolan och grundsärskolan #7 

 
Nämnden fattade ju beslut om kraftiga besparingar våren 2019. Först var inte nämnden enig 
men väl till när protokollet hade justerats så var man eniga kring hur besparingarna skulle 
ske. 
Detta får mig att tro att beslutsunderlagen på detta möte inte var riktigt bra. 
 
I radio samt i andra forum har den problematik som besparingarna skapat belysts. Barn och 
familjer får inte längre det stöd de behöver med bland annat fler hemmasittare som resultat. 
Vissa familjer har blivit anmälda till socialtjänsten vilket bidragit till både socialtjänstens 
arbetsbörda men även familjernas situation. 
 
Lärare och pedagoger har fått ökad arbetsbelastning med bla ökade sjuktal som följd.  
 
Utifrån hur nämnden kom fram till sitt enhälliga beslut under våren samt de problem 
besparingarna givit barn, familjer, lärare och pedagoger undrar jag om du minns huruvida det 
fanns en risk och konsekvensanalys tillgänglig när ni skulle fatta ert beslut? 
  
 
Bollebygd 2020-03-11 
 
 
/Mathias Carlzon 
Ledamot Bollebygds Kommunfullmäktige 
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

22.  Fråga (-) till utbildningsnämndens vice 
ordförande om riskanalys grundsärskolan   
KS2020/70
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Socialliberal politik med hjärtat åt höger 

 

Fråga till Vice Ordförande Utbildningsnämnden gällande grundskolan och grundsärskola #1 
  
Jag har tidigare ställt frågor till ordförande för utbildningsnämnden men svaren var mer av 
arten en massa fina ord än egentlig fakta så jag vänder mig till dig i hopp om att få några 
korta och konkreta svar på vad du vet om vad som sker. 
Då man inte får ställa flera frågor i samma skrift så hoppas jag på förståelse att jag 
formulerar varje fråga separat. 
  
Fråga nr 1 
I December så efterfrågade jag en riskanalys över den kommande grundsärskolan, ingen 
fanns.  
Vet du huruvida man nu snart 3 månader efter tagit fram någon riskanalys över den 
verksamhet man planerar att starta?   
  
 
Bollebygd 2020-03-11 
 
 
/Mathias Carlzon 
Ledamot Bollebygds Kommunfullmäktige 
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

23.  Fråga (-) till utbildningsnämndens vice 
ordförande om besparingar  KS2020/73
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Socialliberal politik med hjärtat åt höger

Fråga till Vice Ordförande Utbildningsnämnden gällande grundskolan och grundsärskola #4

Jag har ställt frågor till ledamöter i utbildningsnämnden om vilka skälen varit för att starta en
grundsärskola, svaret jag fått är att man fått en bild uppmålad för sig om stora besparingar i
kronor. Läser man beslutsunderlag etc så nämns det 13 miljoner kronor.

Jag har som du vet ställt frågor till ansvarig verksamhetschef hur man kommit fram till dessa
miljoner, detta då jag själv inte får ihop beräkningen. Själv får jag ihop en betydligt lägre
besparing om det nu ens blir en besparing.
Någon förklaring till hur summan 13 miljoner har jag inte fått.

Vad är din bild av besparingarna, är 13 miljoner rimligt eller ser du någon helt annan typ av
besparing?

Bollebygd 2020-03-11

/Mathias Carlzon
Ledamot Bollebygds Kommunfullmäktige

Page 94 of 102



Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

24.  Fråga (-) till utbildningsnämndens vice 
ordförande om pedagogers  
kunskapsinhämtning  KS2020/71
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Socialliberal politik med hjärtat åt höger

Fråga till Vice Ordförande Utbildningsnämnden gällande grundskolan och grundsärskolan #2

Med mindre än 4 månader kvar (jag räknar bort semestern/lovet över sommaren) till
grundsärskolan skall vara på plats hur fortlöper pedagogernas kunskapsinhämtning?
Vet du om man identifierat lämpliga pedagoger, börjat gå kurser och följer tidplan?

Bollebygd 2020-03-11

/Mathias Carlzon
Ledamot Bollebygds Kommunfullmäktige
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

25.  Fråga (-) till utbildningsnämndens vice 
ordförande om barnperspektivet  KS2020/72
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Socialliberal politik med hjärtat åt höger

Fråga till Vice Ordförande Utbildningsnämnden gällande grundskolan och grundsärskolan #3

I December frågade jag huruvida man hade tagit hjälp av föreningar och
intresseorganisationer för att belysa barnperspektivet, svaret var att ordförande tackade för
tipsen.
Min fråga blir nu om du vet om man initierat kontakt med föreningar och intresseföreningar
samt om så är fallet vilka man varit i kontakt med?

Bollebygd 2020-03-11

/Mathias Carlzon
Ledamot Bollebygds Kommunfullmäktige
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

26.  Fråga (-) till utbildningsnämndens vice 
ordförande om utemiljö grundsärskola  
KS2020/74
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Socialliberal politik med hjärtat åt höger

Fråga till Vice Ordförande Utbildningsnämnden gällande grundskolan och grundsärskola #5

Jag läste nämndens kravlista på lokaler som man skickat till samhällsbyggnadsnämnden och
finner där inga krav/önskemål om utemiljön.
Vet du om man tänkt på utemiljön eller om detta har missats?

Bollebygd 2020-03-11

/Mathias Carlzon
Ledamot Bollebygds Kommunfullmäktige
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Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E

27.  Fråga (MP) till 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande om 
bevarandeplan Nolåns dalgång  KS2020/78
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2020-03-11

Fråga till 
Sandra Eliasson, ordförande samhällsbyggnadsnämnden

På Samhällsbyggnadsnämndens sammanträde den 10e februari godkände nämnden Kunskaps- och 
planeringsunderlag för Nolåns dalgång, detta finns idag även bland meddelanden till 
Kommunfullmäktige. Detta dokument beskrivs som den bevarandeplan som Kommunfullmäktige 
gav i uppdrag till Samhällsbyggnadsnämnden att ta fram, som ett svar på Sandra Eliassons motion 
om utökat skydd för jordbruksmarken i kommunen. 

Det står i ärendebeskrivningen ’Bevarandeplanen bär titeln ”Kunskaps- och planeringsunderlag för 
Nolåns dalgång, Bollebygd”…’ Då det dokument som Samhällsbyggnadsnämnden godkände 
varken är en bevarandeplan eller omfattar Nolåns dalgång så vill vi i Miljöpartiet ställa frågan: 

Är Samhällsbyggnadsnämnden färdig med uppdraget att ta fram en bevarandeplan för 
Nolåns dalgång eller är detta som det framstår, en liten del av planeringsunderlaget för 
framtagandet av en sådan bevarandeplan? 

Miljöpartiet de Gröna i Bollebygd

Sassi Wemmer
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